
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr  28/2020

XXVIII Sesja w dniu 29 maja 2020 
Obrady rozpoczęto 29 maja 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:15 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXVIII 
Sesji Rady Gminy o godz. 10:00, przywitał zebranych na sali. Poinformował, że sesja została 
zwołana z wniosku Radnych w trybie z art 20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym. 

2. Przyjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości grup 
przedsiębiorców, których płynność finansowa ulega pogorszeniu w związku z 
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu epidemii COVID — 
19 (wirusa SARS - COV — 2).

Przewodniczący Rady Gminy poprosił jednego z wnioskodawców o zreferowanie  projektu 
uchwały. 

Radny Andrzej Zawistowski nawiązał do przeprowadzonej debaty na poprzedniej sesji 



dotyczącej pomocy dla przedsiębiorców. Poinformował o przygotowanym i przesłanym do 
wszystkich radnych projekcie uchwały, która jest omawianym punktem porządku obrad. 
Projekt uchwały jest opracowany na bazie uchwały Rady Miasta Wrocław, która przeszła 
proces legislacyjny wraz z publikacją w dzienniku urzędowym.

Przewodniczący Rady Pan Dariusz Marcinkowski poprosił o ponowne sprawdzenie obecności
radnych na sesji poprzesz potwierdzenie kworum w systemie eSesja, w związku z problemem
technicznym radnego Grzegorza Janiszewskiego. Po sprawdzeniu kworum problemy 
techniczne miały kolejno następujące osoby: Ewa Surmacz, Henryka Koper, Elżbieta 
Kuczara, Marek Bańburski, Agata Kuran – Kalalta, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, 
Wiesław Szustak, Grzegorz Janiszewski. Po przeprowadzonych ponownych próbach 
zalogowania się do systemu eSesja obecni byli wszyscy radni oprócz: Elżbiety Kuczary, 
Agata Kuran- Kalata, Rafał Olesiński, Grzegorz Janiszewski. W związku z problemami 
technicznymi Przewodniczący poprosił o ponowne stwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Radny Andrzej Zawistowski odczytał informację zamieszczoną na stronie Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych o treści „zgodnie z rozporządzeniem Rady ministrów z dnia 16 maja 
2020 roku, od 25 maja br. urzędy administracji publicznej w tym samorządowej są 
zobowiązane do przywrócenia bezpośredniej obsługi obywateli z zachowaniem odpowiednich
rygorów sanitarnych”, zaznaczając że jest to umożliwienie zorganizowania następnej sesji w 
trybie zwykłym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że jest to również zależne od rozwoju panującej 
epidemii w kraju. 

Radny Andrzej Zawistowski złożył poprawki do projektu uchwały następującej treści:§11 
otrzymuje brzmienie – traci moc uchwała Rady Gminy Raszyn Nr XXVII/228/2020 , 
dotychczasowy §11 otrzymuje nr §12 a §12 otrzymuje nr §13. Radny ponownie 
poinformował, że przygotowana uchwała spełnia wszystkie wymogi formalno prawne, i 
została przyjęta w takim brzmieniu przez Radę Miasta Wrocław, opublikowana w dzienniku 
urzędowym i zweryfikowana przez Wojewodę. W związku z czym wniósł o przyjęcie tej 
uchwały wraz ze  zgłoszoną poprawką. 

Pan Jarosław Aranowski złożył wniosek aby przedstawione poprawki zostały przekazane 
wszystkim radnym drogą mailową i ogłoszenie przerwy do momentu dostarczenia poprawek 
do wszystkich radnych. W swojej wypowiedzi podkreślił fakt, że na poprzednich sesjach 
radny A. Zawistowski prosił o przekazywanie radnym  przygotowanych poprawek do 
projektu uchwały. 

Przewodniczący rozpoczął głosowanie wniosku formalnego. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o 10 minut przerwy.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-



Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (2)
Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (3)
Grzegorz Janiszewski, Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 

Wznowienie obrad. 

Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie projektu uchwały o załączniki, które nie 
zostały dołączone wraz z projektem uchwały do wniosku o zwołanie sesji. Poinformował, że 
zgodnie z wypowiedzią pana A. Zawistowskiego załączniki zostały przesłane w ramach 
wniosku złożonego kilka dni wcześniej przez radnego Wiesława Szustaka. Przewodniczący 
poprosił aby pracownik biura rady przesłał załączniki do wszystkich radnych. 

Radny Sławomir Ostrzyżek zabrał głos przedstawiając swoje wątpliwości, czy przesłane 
wcześniej załączniki są prawidłowym elementem omawianego projektu uchwały. 
Zasugerował również aby referat podatków przeanalizował projekt uchwały i przedstawił 
swoją opinię. 

Przewodniczący Rady zauważył, że z wypowiedzi radnego A. Zawistowskiego, wynika, że  
jest to uchwała wraz z wnioskiem o wprowadzenia na najbliższą sesję złożona przez radnego 
W. Szustaka przewodniczącego klubu. 

Mecenas, uczestnicząca na sesji, w swojej wypowiedzi przedstawiła stanowisko aby 
wnioskodawcy potwierdzili że załączniki o których mowa są prawidłowe.   

Radny Wiesław Szustak poinformował, że do wniosku załączone były załączniki nr 1 i nr 2. 

Głos zabrała Beata Sosnowska- Cabaj kierownik referatu podatków zwracając uwagę na zapis
§2 który mówi o przedsiębiorcach prowadzących działalność handlową usługową lub 
wytwórczą, powinien zostać zawężony i zastąpiony kodami PKD rodzaju działalności 
gospodarczej. Ponadto poinformowała ,że zapis §3 dotyczący pomocy publicznej  na 
poprzedniej sesji został zakwestionowany przez radnego. 

Wójt zwrócił uwagę na fakt, przygotowanego przez radnych projektu uchwały na podstawie 
uchwalonej uchwały, przez Radę Miasta Wrocław, która na dzień dzisiejszy została już 
zmieniona. Przedstawiona przez radnych uchwała odpowiada pierwszej wersji uchwalonej 
uchwały, która została uchylona przez Radę Miasta Wrocławia. W swojej wypowiedzi Wójt 
poinformował iż, na poprzedniej sesji Rady Gminy została podjęta uchwała, która 
skrupulatnie precyzuje podmioty mające największe trudności z prowadzeniem działalności 
gospodarczej w dobie pandemii. Wójt przedstawił uwagi co do przedłożonego projektu 
uchwały, podkreślając znaczące zmniejszenie wpływów do budżetu gminy co z kolei 
spowodowałoby trudności z wykonaniem zadań własnych gminy takich jak: zadania 
oświatowe, inwestycje drogowe, inwestycje remontowe i szereg innych zadań finansowanych 
z budżetu gminy. Wójt  wspomniał  również o funkcjonowaniu tarczy antykryzysowej 
przygotowanej przez rząd oraz możliwości ubiegania się o zwolnienie lub zmniejszenie 
podatków na podstawie ordynacji podatkowej. 



W dyskusji głos zabrał radny Wiesław Szustak, który w swojej wypowiedzi zaznaczył iż 
biorąc pod uwagę wyjaśnienia Wójta jak również wzajemne konsultacje wśród radnych 
zgłaszających projekt uchwały złożył wniosek o wycofanie projektu uchwały do dalszego 
opracowania i ewentualnie przekazania do odpowiedniej komisji aby została dopracowana w 
sposób solidny. 

Mecenas poinformowała iż, przedstawiony przez radnego Wiesława Szustaka wniosek 
formalny w przypadku sesji zwołanej na wniosek to wszyscy wnioskodawcy muszą wyrazić 
aprobatę co do przestawionego wniosku i poddać pod głosowanie. 

Przewodniczący Rady Dariusz Marcinkowski zwrócił się do radnej Henryki Koper 
informując iż podpisy pod wnioskiem o zwołanie sesji są nieczytelne jedynie podpis radnej 
Beaty Sulimy-Markowskiej jest czytelny. Przewodniczący poprosił radną Beatę Sulimę-
Markowską  o odszyfrowanie nazwisk osób podpisanych pod wnioskiem. 

Radna Beata Sulima- Markowska poinformowała że, w jej ocenie podpisały się następujące 
osoby: Wiesław Szustak, Elżbieta Kuczara, Andrzej Zawistowski, Grzegorz Janiszewski. Po 
odczytaniu osób podpisujących się pod wnioskiem przewodniczący poprosił o potwierdzeniu 
informacji które zostały przedstawione przez radną Beatę S-M wszystkich wyczytanych osób.
Pan Wiesław Szustak, Pani Elżbieta Kuczara, Pan Andrzej Zawistowski, Grzegorz 
Janiszewski oraz Pani Henryka Koper potwierdzili swoje podpisy pod wnioskiem o zwołanie 
sesji oraz wyrazili zgodę na przedstawiony wniosek radnego W. Szustaka o zdjęcie  punktu z 
porządku obrad i przekazaniu projektu uchwały do prac w Komisji Budżetu. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie punktu 2 z porządku obrad oraz przekazanie projektu uchwały do dalszych
prac w komisji.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Bańburski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Radny Andrzej Zawistowski złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście do 
głosowania projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:



ZA (17)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Teresa Senderowska, Wiesław Szustak
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości grup przedsiębiorców, 
których płynność finansowa ulega pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 
konsekwencji ekonomicznych z powodu epidemii COVID — 19 (wirusa SARS - COV — 2) 
z autopoprawkami zgłoszonymi przez wnioskodawców.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Bańburski
NIEOBECNI (2)
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński
Uchwała nie została podjęta.

3. Uchwała w sprawie powołania Raszyńskiej Rady Przedsiębiorczości.

Na wstępie omawiania projektu uchwały głos zabrała Pani Katarzyna Karpeta- Cholewa radca
prawny uczestniczący w sesji informując o podtrzymaniu swojego stanowiska co do opinii 
projektu uchwały. W swojej  wypowiedzi podkreśliła kwestie dotyczące braku kompetencji 
rady do podjęcia tej uchwały, którą może zakwestionować organ nadzoru. 

Teresa Senderowska poinformowała, że każda uchwała podlega zaopiniowaniu przez radcę 
prawnego i powinna zostać podpisana bądź przekazana opinia radcy co do ewentualnych 
sugestii bądź zmian w przedłożonym do biura rady projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż owa opinia została przekazana do wszystkich 
radnych drogą mailową. 

Teresa Senderowska zwróciła uwagę na fakt iż zasadnym jest powołanie Rady 
Przedsiębiorczości bo to Raszyńscy przedsiębiorcy powinni brać udział jako głos doradczy 
radnych jako organu uchwałodawczego oraz dla organu wykonawczego aby pomóc lokalnym 
przedsiębiorcom, których podatek CIT trafia do budżetu gminy. Radna zwróciła uwagę, że 
wg. niej są liczne nieścisłości i skomplikowane zapisy nastręczające trudności przy 
wypełnieniu przez przedsiębiorców wniosków na podstawie przyjętej uchwały na poprzedniej



sesji. Andrzej Zawistowski odniósł się do wcześniejsze wypowiedzi Pani radcy prosząc 
przewodniczącego o przerwę w obradach do czasu ponownego uczestnictwa prawnika w 
obradach Rady podczas sesji  i umożliwienie dalszej dyskusji w temacie przedłożonej opinii 
prawnej. 

Przewodniczący Rady poprosił o wypowiedź Wójta co do możliwości obsługi prawnej na 
sesji. 

Wójt poinformował o, że Pani radca musiała już wyjść,  opinia do przedmiotowego projektu 
uchwały została radnym przedstawiona, na chwilę obecną brak możliwości zapewnienia 
innego radcy prawnego, a ponadto nowa osoba dołączająca do trwającej sesji nie byłaby 
wstanie zapoznać się z rozpoczętą dotychczasową dyskusją  nad omawianą uchwałą. Wójt 
podkreślił, iż korespondencja pomiędzy radcą prawnym a radnym A. Zawistowskim była 
szczegółowa i w której zawarte były wątpliwości co do zapisów w przedłożonym projekcie 
uchwały. Odniósł się również do wypowiedzi przedstawionych w trakcie dyskusji 
dotyczących tematu podatku od osób prowadzących działalność gospodarczą. 

Radny A. Zawistowski ponownie podkreślił fakt braku radcy prawnego żądając od 
przewodniczącego obsługi prawnej na obecnej sesji.  

Teresa Senderowska odniosła się do wypowiedzi Wójta podkreślając ważną rolę w finansach 
publicznych gminy jaką pełnią przedsiębiorcy z uwagi na fakt iż zarówno podatek CIT ale i 
podatki od nieruchomości są opłacane przez osoby prowadzące działalność.

Krzysztof Będkowski wypowiadając się w temacie toczącej się dyskusji w trakcie sesji, 
wyraził wątpliwość czy jest potrzeba utworzenia rady przedsiębiorczości. Na podstawie 
uzyskanych informacji od przedsiębiorców zadał pytanie,  czy jest istotna zasadność 
tworzenia takiej rady. Przedstawił argumenty za odłożeniem tego projektu w czasie aby aby 
ten projekt mógł zostać dopracowany i doprecyzowany.

Ryszard Kowalczyk przedstawił radzie swoje uwagi dotyczące zaistniałej sytuacji i 
ewentualnego powołania rady przedsiębiorczości. W pierwszej kolejności zwrócił uwagę na 
zawarte w projekcie sformułowanie dotyczące opiniowania przez radę dokumentów, w 
uchwale zostały zawarte  zapisy, które są błędne dotyczące nakładania obowiązku na 
Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy. Po przedstawianiu swoich uwag radny R.
Kowalczyk złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania 
projektu uchwały. 

W związku z problemami technicznymi Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Wznowienie obrad. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz



PRZECIW (4)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Teresa Senderowska
NIEOBECNI (3)
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Andrzej Zawistowski

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie powołania Raszyńskiej Rady Przedsiębiorczości. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (7)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak
PRZECIW (11)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
NIEOBECNI (3)
Agata Kuran-Kalata, Rafał Olesiński, Andrzej Zawistowski
Uchwała nie została podjęta.

4. Zamknięcie sesji Rady Gminy Raszyn.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan 
Dariusz Marcinkowski zamknął obrady XXVIII Sesji o godz. 13:15 tego samego dnia. 

 Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn

 

Przygotował(a): Urszula Dąbek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


